
Beleidsplan en begrotingswijziging 

 
Op 30/04/2013 stelde de huidige meerderheid haar beleidsplan voor de komende 6 jaar 
voor. 
Dit beleidsplan zal, onder de vorm van een verstaanbaar en vlot leesbaar boekje, met de 
bevolking gecommuniceerd worden. De bestuursleden van de coalitiepartijen zullen dit 
boekje persoonlijk ronddelen. Dit behoort tot hun bezuinigingsbeleid en beantwoordt 
tevens aan het transparant bestuursbeleid. 
 
Het beleidsplan zet de krijtlijnen uit waar we met onze stad naartoe willen de volgende 
jaren. Wij willen onze stad  zien evolueren naar een leefbare stad, waar het goed om 
wonen is en waar kan genoten worden van een ruime dienstverlening. Wij willen met 
Landen vooruit. 
Dit is geen gemakkelijke opgave, want net zoals vele andere gemeenten, voelt ook onze 
stad de sterke druk van de financiële en economische crisis. Ophouden met investeren 
zou verkeerd zijn, maar ondoordacht werken eveneens. Om die reden zullen de 
volgende jaren duidelijke keuzes gemaakt worden en prioriteiten gesteld. 
Om onze stad toekomst te geven zullen we efficiënt moeten besturen: met zo weinig 
mogelijk middelen, zo veel mogelijk realiseren. Met ons allen moeten we hieraan 
bijdragen. Dat is verantwoordelijkheid voor elke inwoner. 
Wat we willen realiseren moet een ruim draagvlak hebben en heel onze stad 
toekomstperspectief geven. Wij willen van Landen een moderne stad maken met 
uitstraling. Een stad waar mensen graag wonen en naartoe komen. Een stad waar iets te 
beleven valt en iedereen meetelt. 
Namens de drie meerderheidspartijen, SP.A, Open VLD en N-VA     
 
Op het zelfde ogenblik komen wij naar buiten met een eerste begrotingswijziging: 
Vanaf 2014 moet de begroting sluitend zijn tot en met 2019. Wij hebben ons de 
discipline opgelegd om met die eerste begrotingswijziging ervoor te zorgen dat we 
positief eindigen in 2019. Om dat te doen , moest er een verlies van meer dan 
11.000.000 euro weggewerkt worden. 
 
Er werden noodgewongen wat maatregelen getroffen die de mensen zullen voelen 
 
Het uitgangspunt is steeds geweest om de personenbelasting niet te laten stijgen. We 
hebben ze verlaagd van 8% naar 7,9%.  De inning van de opcentiemen hebben we 
opgetrokken naar 1500. Waar we voordien onder het gemiddelde lagen, is dit hiermee 
rechtgetrokken. 
 

 Heel wat nutteloze subsidies, waar mensen weinig of geen gebruik van maakten, 
of waarvan de subsidie van hogerhand gaan vervallen, werden geschrapt. 

 
 De retributies die soms meer dan 10 jaar niet meer werden aangepast, werden 

geïndexeerd zodat de prijzen voor bv een zwembeurt nu gelijkgeschakeld zijn 
met de ons omringende steden en gemeenten. 

 De subsidies voor verenigingen werden lineair verlaagd met 10 procent. Mede 
omdat wij ervan overtuigd zijn, dat de kwaliteit van de georganiseerde acties niet 
mag afhangen van steeds grote subsidies vanuit de stad. 

 Ook de prijs van bv. Vuilniszakken werden geïndexeerd. 



Ook langs uitgavenzijde hebben we besparingen doorgevoerd: 
 

 Een aantal investeringen of risicovolle beleggingen werden geschrapt om de 
torenhoge leningslast te verminderen. Wij zijn ervan uitgegaan dat de Landenaar 
meer baat heeft met een beperkt aantal investeringen waarvan de return vooral 
terug naar de inwoners gaat. 

 De investeringen die we wel zullen uitvoeren, werden onder de loupe genomen. 
Zo wordt de ontwikkeling van de voormalige legerkazerne gekoppeld aan de 
verkoop van bouwgronden om het project financieel te ondersteunen. Zo wordt 
de ontwikkeling van de Alkazaar-site mee gerealiseerd door een samenwerking 
met de private sector. 

 We verkopen patrimonium dat momenteel heel onderhoudsintensief is en niet 
meer aangepast aan deze tijden, alsook gronden en grondoverschotten. 

 De voorziene stijging binnen de werkingskosten van ons personeel, wordt 
geschrapt. 

 Bovendien besparen we op personeel zelf door een aantal personeelsleden niet 
meer te vervangen en het personeelsbestand te reorganiseren. 

 Ook binnen het OCMW zal door de komende budgetwijziging bespaard worden 
zodat de dotaties niet meer stijgen. 

 De toelage voor AGB wordt verminderd met 10 % 
 
 
Met deze evenwichtige mix van inspanningen hebben wij een tekort van meer dan 
11.000.000 weggewerkt tot een nipt positief resultaat in 2019. 
Omdat we nog steeds met een tekort zitten op het eigen dienstjaar, beginnen we na deze 
begrotingswijziging aan een nieuwe besparingsronde. Om onze financiën nauwlettend 
in het oog te houden, hebben wij een 3 maandelijkse budgetcontrole afgesproken. 
 
In volle transparantie willen wij de Landenaar uitleggen waar zijn/haar geld naartoe zal 
gaan de komende 6 jaar. De volledigheid gebiedt ons dan ook een extra uitgavenpost te 
verduidelijken: 
Er werd een budget van 100.000 euro ingeschreven om een aantal schadevergoedingen 
te kunnen betalen. 
Het gaat om schadevergoedingen die door firma’s of studiebureaus geëist worden omdat 
hen door 1 of meerdere schepenen, zonder collegebeslissing, beloften werden gedaan of 
opdrachten werden gegeven. In 1 geval gaat het om een arrest van de raad van state 
voor het onrechtmatig gunnen aan een studiebureau voor de aanleg van de noordelijke 
ontsluiting. 


